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Zápis č. 17
ze zasedání  Zastupitelstva  městského  obvodu Hrabová, konaného dne

10.5.2017
-----------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Přítomni: viz prezenční listina (příloha č. 1)
Nepřítomni: 1 zpočátku Mgr. Rostislav Naď
Jednání řídil: Igor Trávníček – starosta, zahájeno 16:07 hod., ukončeno v 19:35
Zapisovatel: Ing. Jan Socha
Návrhová komise: Ing. Milan Orkáč a Mgr. Jan Šumbera
Starosta Trávníček všechny přivítal a konstatoval, že je přítomno 14 zastupitelů z 15. Řádně
omluven nebyl nikdo.

17/204.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

určuje 

za  ověřovatele  zápisu  z 17.  zasedání  Zastupitelstva  městského  obvodu  Hrabová  Ing.
Vladimíra Petanu, CSc. a Ing. Bedřicha Chlupatého.

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

Ověření  zápisu z  minulého zasedání zastupitelstva (1.3.2017):
Ing. Květoslava Hrabovská – bez připomínek
Petr Balušek – bez připomínek

17/205.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

schvaluje 

zprávu ověřovatelů zápisu Ing. Květoslavy Hrabovské a Petra Baluška o ověření zápisu z 16.
zasedání Zastupitelstva městského obvodu Hrabová, konaného dne 1.3.2017.

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

17/206.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

schvaluje

členy návrhové komise z 17. zasedání Zastupitelstva městského obvodu Hrabová Ing. Milana
Orkáče a Mgr. Jana Šumberu.    

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

Zaslaný návrh programu jednání:

1) Zpráva o plnění rozpočtu MOb Hrabová za první čtvrtletí 2017  

2) Závěrečný účet MOb Hrabová za rok 2016 včetně zprávy auditora

3) Rozpočtová opatření zastupitelstva Statutárního města Ostrava v roce 2017
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4) Rozpočtová opatření zastupitelstva MOb Hrabová v roce 2017

5) Návrh na rozdělení hospodářského výsledku ZŠ

6) Návrh na rozdělení hospodářského výsledku MŠ Klubíčko

7) Spolufinancování projektu Magistrátu města Ostravy na nákup detektorů požáru a 
nebezpečných plynů do bytových jednotek

8) Projednání žádosti do "Výzvy pro územní samosprávné celky (obce, kraje a sdružení a 
asociace ÚSC)", díky níž je možné profesionalizovat veřejnou správu zejména 
prostřednictvím zvyšování znalostí a dovedností jejích pracovníků

9) Odpisy pohledávek za A.J a P.N.

10) Přijetí daru pozemku parc.č. 2583/21 – ostatní plocha (ostatní komunikace)                   o
výměře 18 m2 v k.ú. Hrabová

11) Informace o činnosti RMOb mezi 16. a 17. zasedáním ZMOb

12) Různé

Program byl dodatkem doplněn o bod 2a) Účetní závěrka statutárního města Ostravy – městského
obvodu Hrabová k 31.12.2016 a účetní převod výsledku hospodaření

Program byl akceptován bez připomínek

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

1)  Zpráva o plnění rozpočtu MOb Hrabová za první čtvrtletí 2017  

Starosta materiál  uvedl a požádal Finanční výbor o stanovisko. Ing. Hrabovská sdělila,  že
materiál FV projednal a doporučuje ZMOb vzít zprávu na vědomí.

17/207.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

bere na vědomí

předloženou „Zprávu o plnění rozpočtu statutárního města Ostrava, městského obvodu 
Hrabová za leden až březen 2017“.

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

2)  Závěrečný účet MOb Hrabová za rok 2016 včetně zprávy auditora

Starosta materiál uvedl s tím, jelikož jsme obdrželi zprávu auditora pozdě a nebylo možno ji 
vyvěsit na 15 dnů na úřední desku, proto se nyní tento účet projedná, ale pouze vezme na 
vědomí. Bude třeba závěrečný účet schválit dříve než jej za celou Ostravu schválí na svém 
zasedání zastupitelstvo Magistrátu. proto je třeba přesunout 18. zasedání ZMOb Hrabová 
z původně plánovaného termínu 28.6. 2017 na pondělí 19.6.2017. Ihned na místě se omluvila 
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Mgr. Strnišťová. 
Ing. Dvořák upozornil na jednací řád ZMOb, kde je uvedeno, aby byly materiály na ZMOb 
zaslány v písemné podobě. Starosta odpověděl, že materiál má 32 stran a příště bude 
distribuován též v písemné podobě.
Ing. Hrabovská sdělila, že FV projednal závěrečný účet. Příjmy byly přeplněny, výdaje 
nenaplněny. Cca 24 mil. Kč je možno zapojit do rozpočtu r. 2017. Doporučuje zapojit tyto 
prostředky po schválení závěrečného účtu. Pochválila zpracovaný materiál s tím, že by bylo 
dobré více rozepsat kapitálové výdaje.
Starosta doplnil, že zpráva auditora konstatuje výrazné zlepšení práce odboru financí a správy
majetku a poděkoval účtárně.

17/208.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

bere na vědomí

návrh závěrečného účtu statutárního města Ostravy - městského obvodu Hrabová za rok 2016
včetně zprávy auditora  o výsledku přezkoumání  hospodaření  statutárního města  Ostravy -
městského obvodu Hrabová za rok 2016.

Hlasování:  PRO 13, ZDRŽEL SE 1 Ing. Petana

2a) Účetní závěrka statutárního města Ostravy – městského obvodu Hrabová k 
31.12.2016 a účetní převod výsledku hospodaření

Ing. Hrabovská potvrdila závěr auditora. Navrhla, aby vyčíslování hospodářského výsledku 
bytového fondu. Údajně dle statutu 50% rozdílu mezi příjmy a výdaji BF má být použito na 
správu, opravu a údržbu BF. Tak to bylo, když byty spravovala fy CITY. Do příště by se to 
mělo takto sledovat. Jinak doporučila účetní závěrku a HV schválit.
Ing. Petana upozornil též na zápis FV,  kde je uvedeno, že FV nedohledal částečnou likvidaci 
chodníčku na ul. Šrobárova 8 ( inv. č. 210000000139) v evidenci majetku. Požadoval ověřit, 
zda to bylo provedeno správně vč. tzv. oprávek. Mohlo by se jednat o porušení zákona o 
účetnictví.
Ing. Hrabovská potvrdila, že se nepodařilo doklady z r. 2013 dohledat.

17/209.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová
 
schvaluje

a)  účetní  závěrku  statutárního  města  Ostravy,  městského  obvodu  Hrabová  sestavenou
k rozvahovému dni 31. 12. 2016 za účetní období od 1. 1. 2016 do 31. 12. 2016,

b) účetní převod výsledku hospodaření ve schvalovacím řízení (účet 431) vykázaný za účetní
období roku 2016 ve výši plus 6 235 155,52 Kč do výsledku hospodaření předcházejících
účetních období (účet 432).

V 16:20 se dostavil zastupitel Mgr. Naď, takže zastupitelstvo bylo od této chvíle kompletní.

Hlasování:  PRO 11, ZDRŽELI SE 4: Ing. Petana, Ing. Dvořák, Ing. Orkáč, Mgr. Naď

.
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3)  Rozpočtová opatření zastupitelstva Statutárního města Ostrava v roce 2017

Starosta uvedl tento materiál.

Ing. Dvořák se ptá, proč dělá rozpočtové opatření na 500 Kč.

17/210.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

bere na vědomí

rozpočtová opatření statutárního města Ostrava, kterými se

sníží 
převody mezi statutárními městy a městskými obvody - příjmy

§ 6330, pol. 4137, ÚZ 94, org.521 o 1 817 tis. Kč

zvýší 
převody mezi statutárními městy a městskými obvody - příjmy
§ 6330, pol. 4137, org.521 o 1 817 tis. Kč

zvýší
převody mezi statutárními městy a městskými obvody - příjmy

§ 6330, pol. 4137,  ÚZ3637, org. 521 o 1 tis. Kč

zvýší
běžné výdaje

§ 3745, pol. 5169, ÚZ3637 o 1 tis. Kč

Hlasování:  PRO 14, ZDRŽEL SE 1 Mgr. Naď

4) Rozpočtová opatření zastupitelstva MOb Hrabová v roce 2017

Starosta uvedl tento materiál.
Ing. Hrabovská upřesnila, že RO č.5 ZMOb bere na vědomí, RO č.6 schvaluje. Dále se ptá na
částku 780 tis. Kč na zateplení, výměna střešní krytiny a izolace na knihovně.
Starosta tento dotaz objasnil s tím, že se bude soutěžit.
Ing. Hrabovská odkazuje na nově připravovaný zadávací řád a doporučuje, aby se soutěžilo
již podle těchto nových pravidel.
Starosta informoval, v jakém stadiu je příprava nového ZŘ.
Ing. Hrabovská doporučuje částku schválit, ale postupovat již podle pravidel nového ZŘ.
Ing.  Petana  se  ptá,  zda  se  zateplování  bude  provádět  tak,  aby  vyhovovalo  příslušné
energetické třídě. Starosta to potvrdil.
Ing. Dvořák se technickou poznámkou zeptal, zda se RO č.6 bude schvalovat nebo brát na
vědomí. Tajemník sdělil, že schvalovat.
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17/211.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

bere na vědomí

rozpočtové opatření městského obvodu Hrabová č. 5, kterým se

zvyšují 
běžné výdaje

§ 3319, pol. 5041, ÚZ7102 o 61 tis. Kč
§ 3319, pol. 5169, ÚZ7102 o 140 tis. Kč
§ 3111, pol. 5331, ÚZ3111 o 16 tis. Kč

snižují
běžné výdaje

§ 6171, pol. 5901 o 201 tis. Kč
§ 6171, pol. 5901 o 16 tis. Kč

schvaluje

rozpočtové opatření městského obvodu Hrabová č. 6., kterým se:

zvýší
kapitálové výdaje
§ 3613, pol. 6121 o 780 tis. Kč

běžné výdaje
§ 3745, pol. 5424 o 8 tis. Kč
§ 6171, pol. 5424 o 5 tis. Kč

sníží
kapitálové výdaje
§ 2219, pol. 6121 o 780 tis. Kč

běžné výdaje
§ 3745, pol. 5011 o 8 tis. Kč
§ 6171, pol. 5011 o 5 tis. Kč

Hlasování:  j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

5) Návrh na rozdělení hospodářského výsledku ZŠ
Starosta uvedl tento materiál a jelikož nebyly žádné připomínky, nechal hlasovat.

17/212.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

rozhodlo

o  převodu  hospodářského  výsledku  za  rok  2016,  příspěvkové  organizace  Základní  škola
Ostrava – Hrabová, Paskovská 46, příspěvková organizace, ve výši 313. 759,99 Kč takto:
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- částku 303.259,99 Kč do rezervního fondu základní školy
- částku  10. 500,00 Kč do fondu odměn základní školy  

Hlasování:  j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

6) Návrh na rozdělení hospodářského výsledku MŠ Klubíčko

Starosta uvedl tento materiál. 

Ing. Dvořák cituje ze zápisu zasedání ZMOb z 7.12.2016, kdy na jeho dotaz, zda nelze 
dovážet stravu do MŠ ze ZŠ odpovídá Mgr. Strnišťová, že dovážení stravy není možné. Dále 
cituje z vyjádření Krajské hygienické stanice, že dovoz stravy z jídelny vzdálené do 500m je 
možný, bude-li vzdálenost menší než 500m. Uvádí, že ředitelka MŠ lhala.

Mgr. Strnišťová se obhajovala a uvedla, že dovážení stravy není vhodné.

Starosta řekl, že by to mělo být co nejsnazší a nejlevnější.

Ing. Dvořák polemizuje, že není vhodné neznamená není možné.

17/213.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

rozhodlo

o  převodu  hospodářského  výsledku  za  rok  2016,  příspěvkové  organizace  Mateřská  škola
„Klubíčko“ Ostrava – Hrabová, Příborská 28, příspěvková organizace, ve výši 520.987,85 Kč
do rezervního fondu mateřské školy. 

Hlasování:  j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

7) Spolufinancování projektu Magistrátu města Ostravy na nákup detektorů požáru a 
nebezpečných plynů do bytových jednotek

Tento materiál opětovně uvedl starosta, který sdělil, že se jedná o akci Magistrátu, kde budou
instalovány  do  bytů  ve  správě  obce  budou  doplněny  detektory,  ke  kotli  ÚT  detektor
kysličníku uhelnatého, k peci detektor požáru. Jedná se o spolufinancování 50:50.
Občanka Lyčková se ptá, zda to bude i pro privátní byty, starosta odpověděl, že nikoli.

17/214.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

bere na vědomí

informaci o nákupu detektorů požáru a detektorů CO dle předloženého materiálu,

souhlasí s dotačním programem Statutárního města Ostravy ke zvýšení bezpečnosti občanů 

užívajících byty v jeho vlastnictví, spravovaných úřady městských obvodů, před účinky 

nebezpečných plynů a průvodních jevů požáru



Zápis č. 17 7
ze dne 10.5. 2017

a souhlasí 

s finanční spoluúčastí MOb Hrabová dle předloženého návrhu.

Hlasování:  j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

8) Projednání žádosti do "Výzvy pro územní samosprávné celky (obce, kraje a sdružení 
a asociace ÚSC)", díky níž je možné profesionalizovat veřejnou správu zejména 
prostřednictvím zvyšování znalostí a dovedností jejích pracovníků

Starosta materiál uvedl a předal slovo k vysvětlení podstaty projektu p. tajemníkovi. 
Tajemník sdělil, že iniciátorem je tajemnice MOb Krásné Pole, které se ucházelo o tuto dotaci
v loňském roce, ale nebyli úspěšní. Proto na letošní výzvu oslovili  partnery: Obec Velkou
Polom, MOb Proskovice a MOb Hrabovou. Jedná se o vzdělávání úředníků a zastupitelů a pro
nás by bylo možné pořídit strategický plán. Jelikož Ostrava jako celek strategický plán má,
jednalo by se pro Hrabovou o vypracování akčního plánu.
Na povinné vzdělávání úředníku ÚMOb Hrabová se ročně vydává cca 150 tis. Kč, dotací by
se pokrylo vzdělávání po 2 roky se spoluúčastí 5%. Financování je totiž 85% EU, 10% stát a
5% žadatelé. Nositelem by byl MOb Krásné Pole. Dále popsal mechanismus schvalování.
Ing.  Hrabovská  vypočítává,  zda  při  projektu  ve  výši  cca  2  mil.  Kč,  by se  obce  podílely
částkou 100 tis. Kč. Ing. Dvořák aktivitu tajemníka pochválil a chtěl, aby v usnesení byl jako
nositel uveden MOb K. Pole. Tajemník sdělil, že v návrhu usnesení je to již zapracováno. 
Starosta podpořil, aby se žádost rozšířila o akční plán.
Ing. Petana se ptá, zda se opravdu ušetří v rozpočtu částka 150 tis. Kč na vzdělávání.
Tajemník odpovídá, že se úředníci musí školit 6 pracovních dnů ročně. Tento náklad by se
v průběhu příštích 2 let  mohl  z větší  části  ušetřit.  Rozsah školení  se tvořila  ve spolupráci
všech  4  zúčastněných  subjektů,  aby  jednotlivým  úřadům vyhovovaly.  Jedná  se  o  průnik
množin.
Občan Ing. R. Orkáč se ptá, zda se jedná o certifikované kurzy a zda se z  nich dělá zkouška.
Tajemník odpověděl kladně.

17/215.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

schvaluje

přípravu projektu a podání žádosti o dotaci v rámci výzvy MPSV č. 058, Operačního 
programu Zaměstnanost, Specifického cíle 4.1.2 - realizace specifických vzdělávacích 
programů přispívajících ke zkvalitnění rozvoje lidských zdrojů ve veřejné správě za 
předpokladu schválení přípravy projektu a podání žádosti o dotaci v Radě města Ostravy s 
tím, že na projektu se budou podílet tyto subjekty: MOb Ostrava-Hrabová, MOb Ostrava-
Proskovice a obec Velká Polom, kde nositelem projektu bude MOb Krásné Pole

a souhlasí 

se spolufinancováním projektu v poměrné výši dle předloženého materiálu.

Hlasování:  j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

9) Odpisy pohledávek za A.J a P.N.
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Starosta uvedl, že návrh na odpis pohledávek je odkonzultován právní kanceláří.

Zastupitel Ing. M. Orkáč namítá, že tento materiál nebyl projednán v bytové komisi, aby se 
zjistilo, zda chyba není třeba i na straně vymahatele, tzn. úředníků. Připouští, že se jedná o 
roky 1996 a 2002, kdy bytový fond spravovala soukromá agentura. 

Mgr. Šumbera říká, že jsou pohledávky starší 10 let, které mohou být skartované.

Ing. Hrabovská toto potvrzuje a sděluje, že systém práce s pohledávkami byl v minulosti 
špatný.

17/216.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

rozhodlo

o odpisu pohledávek J.A., bytem Jiřího Misky, Ostrava-Dubina a  P.N., bytem Azylový dům -
U Nových válcoven, Ostrava-Mariánské Hory dle předloženého materiálu.

Hlasování:  j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

10)  Přijetí  daru  pozemku  parc.č.  2583/21  –  ostatní  plocha  (ostatní  komunikace)
o výměře 18 m2 v k.ú. Hrabová

Tento materiál uvedl starosta.

17/217.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

rozhodlo

na  straně  obdarovaného  o  uzavření  darovací  smlouvy  mezi  statutárním  městem  Ostrava,
městským obvodem Hrabová a  Moravskoslezským krajem,  se  sídlem 28.  října  2771/117,
702  18  Ostrava,   IČ  70890692,  zastoupeným  z  pověření  hejtmana  kraje  Správou  silnic
Moravskoslezského  kraje,  příspěvkovou  organizací,  se  sídlem  Úprkova  795/1,  702  23
Ostrava,  na  přijetí  daru  pozemku  parc.č.  2583/21  –  ostatní  plocha  (ostatní  komunikace)
o výměře 18 m2 v k.ú. Hrabová, dle předloženého návrhu.

Hlasování:  j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

11) Informace o činnosti RMOb mezi 16. a 17. zasedáním ZMOb

Starosta vyzval zastupitele k podání připomínek k tomuto bodu.

Ing. Dvořák kritizuje způsob, jakým byla jmenovaná paní Batelková členkou Komise 
výstavby, dopravy a ekologie, kdy 9.3. 2017 obdržel email od starosty k jmenování členky 
komise, ale v usnesení Rady 8.3.2017 toto nebylo usnesení přijato.

Ing. Faicová, jako zapisovatelka RMOb 8.3.2017 toto upřesnila, že Rada toto 8.3.2017 
projednala v různém a až 22. 3. rozhodla o jmenování členky komise.
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Ing. Dvořák uvádí, že 29.3. 2017 Rada vzal na vědomí zprávu o ukončení hornické činnosti 
OKD a ptá se, jak do budoucna bude zajištěno čerpání vody u Pilíků. Odpovídá Ing. Rundt, že
mat. je velmi obsáhlý a není v něm uveden způsob čerpání vody u Pilíků. Bude to uloženo 
novému provozovateli útlumu dolu.

Mgr. Šumbera uvádí, že to řeší horní zákon a není jisté, že to bude provádět OKD, ale možná 
firma Diamo nebo jiná.

Ing. Dvořák namítá, že to není určeno přesně, komu tato povinnost bude uložena.

Zastupitel Lyčka se obává, že Pilíky vyschnou.

Ing. Rundt uvádí, že Pilíky č.4 a 5 jsou významným krajinným prvkem a někdo se o ně musí 
postarat.

Ing. Dvořák vyzývá, aby někdo problém sledoval.

Mgr. Šumbera poslal dotaz na OKD, v jakém stavu je problematika kolem Pilíků, aby o tom 
mohli informovat čtenáře Hrabovských listů.

Ing. Dvořák uvádí, že Rada MOb na svém jednání 12.4.2017 vzala na vědomí nějakou úpravu
značení na obratišti Šídlovec a rozhodla tuto úpravu nerealizovat, a to bez předchozího 
projednání v Komise VDE.

Debatou se starostou a p. Lyčkou a Ing. Chlupatým si toto řešení vysvětlili.

Ing. Hrabovská chce znát, o kterou část opravované komunikace K Pilíkům se jedná dle 
usnesení RMOb z 12.4.2017. Jedná se o 1. část cca 200 m úsek Bělská – Poplužní.

Ing. M. Orkáč se ptá na rozúčtování dluhu na nájemném ve výši 1,8 mil. Kč a proč a  kde 
vzniká. 

Ing. Hrabovská uvádí, že se jedná převážně o dluh z CITY, prakticky se nejedná o nové 
dluhy. 

Ing. Orkáč uvádí, že se s dluhy má intenzívně pracovat 4 dny po nezaplacení.

Ing. Hrabovská popisuje, jak se pracuje s dlužníky nyní, kdy správu bytů řeší naši pracovníci.

Starosta popisuje, jak se s dluhy pracuje.

Mgr. Šumbera pochválil úřednice za způsob, jak se komunikuje s dlužníky a pracuje 
s pohledávkami, jmenovitě pí. Slívová. Občanský zákoník bohužel chrání dlužníka. Žaloba na
nájemné se může podat až po 3 dlužných nájemných. Doporučuje zavést kauci.

Ing. Hrabovská upřesňuje, že po 3 měsících se dává upomínka, pak výzva a pak žaloba.

Ing. M. Orkáč opakovaně požaduje, aby toto bylo rozklíčováno.

Starosta namítá, že toto by měla řešit Bytová komise.
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Mgr. Šumbera tvrdí, že p. Orkáčem vyžadované doklady obdržel.

Ing. Chlupatý za Kontrolní výbor uvádí, že na bytové správě KV byl a jejich postup považuje 
za správný.

Ing. M. Orkáč nadále tvrdí, že dluhy zavedení kauce nevyřeší.

Následuje polemika mezi Ing. M. Orkáčem a Mgr. Šumberou.

Mgr. Naď uvádí, že zavedení kaucí před 3 lety vůbec nebylo možné.

Ing. M. Orkáč znovu vyžaduje přehled, z čeho se skládá dluh na nájemném ve výši cca 1,8 
mil. Kč.

Ing. M. Orkáč dále opětovně požaduje vrácení nákladů za úklid v domech V. Huga, kde 
vyúčtování před 3 měsíci vyžadoval. Dosud údajně nebylo vyúčtování poskytnuto.

17/218.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

bere na vědomí

informaci  o  činnosti  Rady  městského  obvodu  Hrabová  mezi  16.  a  17.  zasedáním
Zastupitelstva městského obvodu Hrabová.

Hlasování:  j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

12) Různé

Ing. Dvořák má několik podnětů a 1 dotaz

V jakém stavu je parkování u hasičárny. Odpověděl starosta za pomocí Ing. Chlupatého a Ing.
Faicové, že akce byla z důvodu nesouhlasu účastníka řízení rozdělena na 2 části.

Podněty Ing. Dvořáka:

1) Kruhový objezd budovaný v rámci Prodloužené Mostní na x Mostní Paskovská. Jak tento 
kruhový objezd bude vypadat?

2) Požaduje zajištění přístupu z ul. K nadjezdu do průmyslové zóny během výstavby 
Prodloužené Mostní.

3) Množí se projíždění motorkářů po Šídlovci. Doporučuje umístit značku o zákaz vjezdu 
motocyklů do zóny.

4) Na ul. Šídlovecké je záliv u x potoků Zyf a Šídlovecký, kde začínají parkovat občané 
svými auty. Doporučuje vyznačit kolmá nebo šikmá stání.

5) Na ul Šídlovecké se vloni rekonstruovalo veřejné osvětlení, 2 lampy jsou výrazně nižší.

6) Na Šídlovecké lávce je znečištěna tabulka. Navrhuje ji vyčistit.

7) Od akce „Ukliďme Česko“ chybí odpadkový koš na ul. Mlýnské.
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8) Navrhuje, aby obrubníky za Šrobárova 14 a dále v travnatých plochách po bývalých 
cestičkách a pískovištích byly srovnány s terénem.

9) Doporučuje upozornit OZO na častější vývoz separovaného odpadu (Krmelínská, 
Šídlovec).

10) Doporučuje přidat odpadkový koš k protihlukovým stěnám kolem prodloužené u Makra 
nebo k Hrabosu.

11) Navrhuje vysadit stromy podél Zyfu na Žižkově v Nové Bělé, aby chránil od hluku i 
občany Hrabové.

12) U Ostravice podél Ščučí u firmy Ekostyrén se válí odpad z polystyrénu.

13) Doporučuje koupit univerzální multikáru pro pracovníky VPP.

14) Doporučuje upravit lavičku na autobusové zastávce U benziny směr centrum.

15) Doporučuje umístit pamětní desku na dům Viléma Závady. 

Vznikla polemika, kde se tento dům vlastně nachází. Je třeba toto historiky upřesnit. Ing. 
Faicová upřesňuje, že původní rodný dům V. Závady byl zbourán a na jeho místě Paskovská 
29 stojí dům p. Kuči

16) Zastupitel Ing. Dvořák se ptá, zda MOb obdržel dopis od radního p. Semeráka týkající se 
převodu údržby autobusových zastávek na s.r.o. založené Magistrátem. Starosta informován 
byl, ale dopis doposud neobdržel. Ing. Dvořák nezná stanovisko MOb Hrabová.

Ing. M. Orkáč kritizuje práci Městské policie, že stojí auta na zeleni a auta stojí u křižovatek 
blíže než 5m. Dále kritizuje, že na parkovišti u ZŠ stojí auta občanů.

Starosta odpověděl, že toto se dořeší po ukončení výstavby parkoviště u Šrobárové 22.

Ing. M. Orkáč uvádí, že na Žižkovské ul. je chybně umístěn znak městského obvodu.

Dále se zajímá, která politická strana nominovala do Komise VDE slečnu Batelkovou. 
Starosta odpovídá, že ji nominovala Rada MOb.

Ing. Dvořák uvádí, že žadatelky o osadní výbor odmítly členství v komisích. Starosta toto 
upřesňuje, že poté, co nebylo žadatelkám vyhověno v založení OS, přijaly členství v komisi.

Mgr. Šumbera upozorňuje na neutěšený stav „stanového městečka“ u splavu založený 
bezdomovci. Apeluje, aby o tomto byla informována opětovně Městská policie.

Ing. M. Orkáč informuje, že Městská policie pokutuje nepovolené kouření na zastávkách 
autobusů.

Ing. Petana CSc. se ptá, kdy skončí stavba parkoviště na Šrobárově ul. Kritizuje nedodržování
pracovních postupů (řezání betonu za sucha) na veřejných plochách. Starostou bylo 
odpovězeno, že stavba skončí do 31.5.2017.
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Ing. Petana si posteskl, že na oficiálním webu nejsou uvedeny interní předpisy ÚMOb 
Hrabová a taky zde není uvedena nová členka Komise VDE.

Ing. M.Orkáč kritizuje to, že ne zasedání ZMOb nejsou přítomni všechny zodpovědné osoby, 
zaměstnankyně ÚMOb.

Tajemník odpověděl, že jsou zde všechny vedoucí odborů ÚMOb.

Ing. Faicová poprosila zastupitele, aby své dotazy uplatnili předem, aby zaměstnankyně byly 
připraveny odpovědět.

Ing. Dvořák namítá, že neexistuje systém odpovědí na dotazy zastupitelů.

Mgr. Naď se ptá, jaký je problém poslat dotaz dopředu.

Do debaty se zapojili občané. 

Ing. R. Orkáč kritizuje parkování před ZŠ, kde se nedostane parkování na zaměstnance školy. 
Neexistovala žádná informace, jak dlouho tento stav potrvá. Schází informační tabulka.

Mgr. Šumbera jako člen školské rady informuje, že ve chvíli, kdy se vyřeší zákaz stání na 
parkovišti, budou rodiče vykládat děti z aut na točně, aby mohli přejít bezpečně do školy po 
chodníku.

Starosta rovněž tvrdí, že je to věc ZŠ. A že věc se vyřeší dokončením parkování na Šídlovci.

Ing. Dvořák podporuje myšlenku, že tato informace se měla objevit na webu.

Zastupitelé se rozhodli vyhlásit přestávku. Jednání starosta ukončil v 18:08 hod.

Jednání pokračuje po přestávce v 18:24 hod.

Ing. Chlupatý navrhl, aby se příště o přestávce hlasovalo a aby skutečně trvala tolik, kolik
řídící schůze vyhlásí.
Starosta  udělil  slovo  Mgr.  Šumberovi,  který  přednesl  výstup  z mediální  komise.  Mgr.
Šumbera  navrhuje  zvýšit  finance  v rozpočtu  na  Hrabovské  listy.  Zdůvodňuje  to  vyšším
počtem  stránek.  Dále  objasnil  situaci  kolem  oficiálního  webu.  Členové  Medkom  nejsou
přesvědčeni,  že  navrhované  stránky  fou  WEBHOUSE  budou  optimální  zejména
z bezpečnostního hlediska. I tak obsahově jsou stránky naplněny k spokojenosti. Poděkoval
tajemníkovi a Ing. R. Orkáčovi. Zaostává grafický design.
Ing.  R. Orkáč toto potvrdil,  že  webovky mají  špatný vzhled,  ale  obsahově jsou na velmi
vysoké  úrovni.  Byly  doplněny  facebookem  a  Twitrem.  Sociální  sítě  jsou  velmi  dobrým
kanálem obce. Momentálně je přihlášeno na fcb 410 lidí. Nový web v podstatě již je, jenom
má špatnou, starou grafiku. Přimlouvá se za to, aby někdo z úřadu vkládal adekvátní, aktuální
informace úřadu. 
Tajemník sdělil,  že do konce března 2017 se o web měla starat mediální komise. Koncem
března se obrátil  na stávajícího  provozovatele  Webhouse  s.r.o.  a  svolal  schůzku firmy se
starostou a Ing. Orkáčem. 9.5.2017 obdržel nabídku fy Webhouse na modernizaci webu za
cca 71 000 Kč. Poděkoval Ing. R. Orkáčovi za to, že obětavě, bez nároku na odměnu vkládá
na oficiální stránky aktuální informace. Na stránky vkládají 3 lidé: Ing. R. Orkáč, tajemník a
pí Haunerová (úřední desku). V brzké době doplní web o rubriku Hlášení rozhlasu.
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Občan Houžvička se ptá, proč úřad zatěžuje Ing. R. Orkáče náročnou prací zdarma.
Tajemník odpověděl, že čekal na výstup med. komise. A do té doby to Ing. R. Orkáč dělat
chce zadarmo, byť mu byla nabídnuta smlouva.
Mgr. Šumbera ví, že nefunguje, když informace doplňuje někdo z obce a ne externí firma. Pro
úřad to však není administrativně náročné. Ing. R. Orkáč doporučil, aby místnost po Večerce
byl poskytnut neziskovým spolkům (Toralli, Okrašlovací spolek, Hrabová-net, Velocipedisté
aj.)  působícím  v Hrabové.  V minulosti  k těmto  účelům  sloužil  objekt  trafačky  a  předtím
„Knihovny“ na Šídlovci.
Starosta  se  nebrání  tomu,  aby kdokoliv požádal  o  pronájem prostoru po Večerce  a  Rada
rozhodne. Doporučil, aby o prostory požádal Ing. R. Orkáč.
Ing. Orkáč se ptal, zda-li je možný bezplatný pronájem. Starosta sdělil, že obecně ano.
Ing. Dvořák připomíná, že v Hrabové nejsou žádné prostory pro kulturní vyžití.
Mgr. Šumbera připomíná, že takových málo využívaných prostorů je v Hrabové více, např.
prostor p. Seitla.
Ing. R. Orkáč potvrdil, že podá žádost.
P. Houžvička se ptá na stav tvorby naučné stezky Viléma Závady a ptá se, na čem realizace
vázne.
Starosta odpověděl, že v tuto chvíli se dolaďuje Smlouva o dílo.
Ing.  Faicová  rekapituluje  3  oblasti:  s p.  Petrem  Žižkou  dolaďuje  počet  a  místa  tabulí
(inženýrské sítě)
- jedná s pí Imramovskou z firmy Malované mapy s.r.o., se kterou dolaďuje SOD.
- Mgr. Tajchmanová koordinuje tvorbu textů s p. Petrem Žižkou a p. Slepičkou
Úřad dělá vše pro to, aby naučná stezka v letošním roce vznikla.
P. Houžvička se dále ptá, zda VPP mají oranžové vesty. Tajemník odpověděl, že mají.
Občanka Lyčková požaduje, aby na ulicích U kotelny a Šrobárova byly zřízeny zpomalovací
prahy. Dále se jí nelíbí,  že při čištění ulic stála auta v místě čištění, ani hlášení rozhlasem
nepomohlo.
Starosta uvedl, že MOb nechalo místní komunikace čistit letos poprvé a že kromě hlášení
rozhlasem budou příště obyvatelé informování rozvěšením tabulí.
K zpomalovacím pruhům hovořil  Mgr.  Šumbera,  který navrhl,  aby na ul.  U kotelny byly
vybudovány „zděné“ nájezdové prahy po celé šíři a ne mobilní zpomalovací pruhy.
Pí Lyčková dále navrhuje odfrézování pařezů po kácení,  aby se mohly vedle nich zasadit
stromky nové.
Ing. Dvořák tvrdí, že žádný strom na Šídlovci není odfrézován s terénem.
Paní Václavíková se ptá, co je zapotřebí učinit, aby se o žádosti na zpomalovací pruhy mohlo
jednat.
Ing. Dvořák sdělil, že při měření rychlosti Městskou policií se rychlosti pohybovaly mezi 30-
40 km/h.
Petr  Novák  doporučil  napsat  petici  pro  instalaci  zpomalovacích  pruhů,  kterou  projedná
komise a rada.
Ing. Faicová upřesnila, že není třeba podávat petici, ale žádost.
Pan Houžvička se podivuje, proč informace o točně není zveřejněna na webu školy.
Ing. R. Orkáč odvětil, že je rád zveřejní na web ZŠ, bude-li mít informace. Dále potvrdil, že
netřeba  sepisovat  petice,  ale  stačí  poslat  žádost.  Poděkoval  Radě  za  vyhovění  žádosti  o
vytištění kartiček pro farnost. Dále děkuje Ing. Hrabovské za práci. 
Ing.  Chlupatý  předává  stanovisko  obou  policií,  které  se  nekloní  k rozmísťování
zpomalovacích pruhů.

Ing. M. Orkáč přečetl upravené body usnesení z tohoto zasedání ZMOb.



Zápis č. 17 14
ze dne 10.5. 2017

Starosta všem poděkoval a ukončil zasedání ZMOb v 19:10 hod.


